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1. INLEIDING
Waar het eerste jaar vooral in het teken van de opbouw 

stond, was het tweede jaar van de vrijzinnig democratische jong- 
erenorganisatie Jonge Democraten vooral het jaar van de groei. 
Groet van de organisatie, van het ledental, van de organisatie- 
structuur en van het budget. Zonder dat laatste waren de eerste 
drie niet mogelijk geweest.

Wat we al wisten in 1984 weten we nu helemaal zeker, de JD 
is een blijver. We kunnen terug zien op een jaar waarin nieuwe 
activiteiten vorm kregen, de structuur verder uitgebouwd en ver- 
sterkt werd (de oprichting van vier nieuwe regio's als voorbeeld 
hiervan) en de participatie in de activiteiten sterk toenam.

Dit betekent niet dat de JD in een stabiele fase is gekomen. 
Er zijn nog volop groei mogelijkheden, het budget neemt nog toe. 
De organisatiestructuur zal verder versterkt moeten worden om 
meer activiteiten te kunnen ontplooien en om de continuiteit te 
waarborgen. Dat wat in 1985 op dxt gebied gebeurd is, zal in 1986 
sterk doorgezet moeten worden.
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2. LANDELIJK BESTUUR
Het werk van het Landelijk Bestuur begint steeds intensiever 

te worden. Een groeiende organisatie, steeds meer leden en steeds 
meer activitelten voor die leden, betekent dat er meer tijd en 
inzet van de bestuurderen wordt gevraagd. In het licht van deze 
ontwikkeling heeft het LB meer en meer gepoogd vrljwilligers in 
te schakelen bij het werk en is het LB uitgebreid.

De groei van de organisatie heeft zich o.a. vertaald in een 
grotere activiteit van regio's en werkgroepen, waardoor het ge- 
wicht van de organisatie niet meer zo nadrukkelijk bij het Lande- 
lijk Bestuur ligt. Maar deze verschuiving was nog niet voldoende. 
Door de verhoogde werkdruk is de noodzaak van een stringente 
taakafbakening van de LB leden duidelijk gebleken. Ondanks di
verse bestuurswisselmgen is een veel betere taakverdeling en 
verdeling van de werkdruk gerealiseerd dan in het eerste vereni- 
gingsjaar. De uitbreiding van het LB is gerealiseerd op het na- 
jaarscongres, de nieuwe functie Secretaris Ledenwerving en Op- 
vang werd ingevuld. Zijn taak verlicht die van de Seer Publici- 
teit die tot nu toe de campagne coordineerde en die van de Alge- 
meen Secretaris die tot nu toe de ledenadministratie voerde. 
Bovendien bracht dit het aantal LB leden op negen, een oneven 
aantal dat het functioneren van het bestuur optimaliseert.
Wiizigingen in het LB

Het LB dat dit jaar inging 
Voorzitter 
Algemeen Secretaris 
Penningmeester 
Vice Voorzitter Politiek 
Vice Voorzitter Organisatie 
Secretaris Publiciteit 
Secretaris Scholing & Vorming 
Internationaal Secretaris

bestond uit de volgende personen: 
Hein Jaarsma 
Peter Launy
Ruud van der Steeg (a.i.) 
Ingrid Kalkhoven 
Ruud van der Steeg 
Bram van Uchelen 
Hans van Dalen 
Jos Koeleman

Jos Koeleman legde in januari zijn functie neer, de Voor
zitter heeft zijn functie ad interim waargenomen. Op het voor- 
jaarscongres trad Ingrid Kalkhoven af en trad Ruud van der Steeg 
af als WO om zich te voor de functie van PM te kandideren en 
werden er dus verkiezingen gehouden voor WO, WP, IS en PM. 
Marco de Ruiter kreeg op verzoek van het LB ontheffing van de ALV 
van de termijn gesteld in art. 21.4 HR. Ha de derde ALV kwam het 
LB er als volgt uit te zien:
Voorzitter 
Algemeen Secretaris 
Penningmeester 
Vice Voorzitter Politiek 
Vice Voorzitter Organisatie 
Secretaris Publiciteit 
Secretaris Scholing & Vorming 
Internationaal Secretaris

Hein Jaarsma 
Peter Launy 
Ruud van der Steeg 
Marco de Ruiter 
Thea Kosian 
Bram van Uchelen 
Hans van Dalen 
Ernesto Braam

Vrij snel na de voorjaars ALV bleek het dat Peter Launy (AS) 
niet meer naar behoren kon blijven functioneren, het LB heeft 
toen in de zomer besloten Hans van Dalen als ad interim te be- 
noemen tot het komende congres. In oktober meldde Thea Kosian
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(WO) dat zij door ziekte niet langer in het LB kon blijven en 
meldde Hans van Dalen (SSV en AS a.i.) zich te willen kandideren 
voor de post AS. Er moesten dus verkiezingen gehouden worden 
voor AS, WO, SSV en de nieuwe, negende LB functie de Secretaris 
Ledenwerving & Opvang. De kandidaatstelling voor WO stond open 
tot de aanvang van het congres omdat het noodzakelijke aftreden 
van Thea Kosian te laat bekend werd om nog aan de officiele ter- 
mijnen te voldoen. De invulling van de functie WO was defini- 
tief. Na verkiezingen kwam het LB er als volgt uit te zien:
Voorzitter 
Algemeen Secretaris 
Penningmeester 
Vice Voorzitter Politiek 
Vice Voorzitter Organisatie 
Secretaris Publiciteit 
Secretaris Scholing & Vorming 
Internationaal Secretaris 
Seer Ledenwerving & Opvang

Hein Jaarsma 
Hans van Dalen 
Ruud van der Steeg 
Marco de Ruiter 
Judith Baljet 
Bram van Uchelen 
Hendrik Bogers 
Ernesto Braam 
Rengert Elburg

Biieenkomsten LB
De vergaderfrequentie is toegenomen, het LB vergadert in 

principe op de tweede zaterdag van de maand en daarnaast nog een 
keer extra voor iedere ALV, zodoende kwam het LB dit jaar 14 maal 
bijeen.
13 januari, 9 februari, 16 maart, 12 april, 4 mei, 18 mei, 30 
mei, 13/14 juli, 31 augustus, 13 September, 5 oktober, 2 novem- 
ber, 26 november en 21 december; al deze vergaderingen, op die 
van 18 mei na, vonden plaats in Amsterdam.

■
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3. ALGEMEEN SECRETARIAAT
Het JD secretariaat heeft in 1985, op sen kleine inzinking 

in het voorjaar na, goed gefunotioneerd. Door de inzet van ieder 
LB lid op het secretariaat, soms met ondersteuning van vrijwilli- 
gers, konden de taken naar behoren worden vervuld. Er is een 
gedecentraliseerde opzet gerealiseerd, die in de praktijk in 
houdt dat ieder functionaris zijn eigen zaakje bijhoudt en daar- 
naast zijn bijdrage aan het routine werk levert. Alle secretari- 
aats werkzaamheden geschieden in overleg met en onder verant- 
woordelijkheid van de AS.
Behuizina

In de loop van 1985 werd de eigen ruimte in het D66 pand aan 
de Bezuidenhoutseweg gebruiksklaar gemaakt. Als gevolg hiervan 
werden meer en meer activiteiten vanuit het Haagse gecoordineerd. 
Essentiele zaken als een eigen telefoon, typmachine en telefoon- 
beantwoorder lieten wat lang op zich wachten, maar zijn alle op 
de valreep van 1985 aan de inventaris toegevoegd.
Archief

Aansluitend bij de gedecentraliseerde opzet is een geheel op 
de JD toegesneden archiveringssysteem ontworpen en reeds vergaand 
ingevuld. Onder supervisie van de AS houdt ieder LB lid zijn 
eigen archief bij. Uitgangspunt hierbij is dat alle van algemeen 
belang zijnde zaken permanent en naar de actuele stand van zaken 
in Den Haag zijn, en dat specifiek tot een portefeuille horende 
zaken daar met vertraging terecht komen (dit om zoveel mogelijk 
papier-bulk te vermijden).
Ledenadministratie

Het had niet veel gescheeld of de enorme toeloop van leden 
na onze voorjaarscampagne had de ledenadministratie ontregeld. Er 
is na de zomer dan ook hard aan gewerkt en met de komst van het 
negende LB lid die deze taak van de AS heeft overgenomen loopt de 
administratie naar wens. We zijn dit jaar begonnen de regie's 
periodiek van uitdraaien te voorzien.
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In het tweede verenigingsjaar stonden de congressen in 
het taken van de concrete politiek standpunt inname. De meeste 
punten kwamen voor het eerst in behandeling. Dit 'gebrek aan 
traditie' wreekte zich in die zin dat de orde van de congressen 
nogal uit (de hand) liep. Desalniettemin konden beide congressen, 
die in Apeldoorn op 19 en 20 mei en die in Utrecht op 9 november, 
geslaagd worden genoemd.
Derde Aloemene Ledenverqaderlnq

De derde ALV van de Jonge Democraten in Apeldoorn was de 
grootste activiteit (of doen we hier de SSV tekort met zijn 
Berlijn excursie) in 1985. Vooral dankzij de medewerking van de 
D66 afdeling Apeldoorn werd een royale omlijsting in de culturele 
sfeer mogelijk. De 'streetparade' van het station Apeldoorn naar 
de 'Grote Beer' was de fysieke opening van het congres.

Het jaarverslag 1984 werd ongewijzigd vastgesteld, de - door 
de inmiddels verworven zekerheid omtrent de toekenning van de 
subsidie- bijgestelde begroting voor 1985 werd licht gewijzigd 
(buitenlandse contacten werd met f.500,- verhoogd) vastgesteld. 
Zonder problemen ging de ALV accoord met een uitbreiding op ter- 
mijn van het Landelijk Bestuur met een 'Seer Ledenwerving en 
-Opvang'. Gert Zwaal introduceerde het fenomeen 1persoonlijke 
campagne' om zijn candidatuur voor de post van Internationaal 
Secretaris kracht bij te zetten. Dit mocht niet baten. De andere 
kandidaat, Ernesto Braam kreeg meer stemmen en werd daarmee op- 
volger van Jos Koeleman. De spanning bij de verkiezingen van de 
Vice Voorz Politiek was even groot. Hier wist de 'Rotterdamse 
lobby' zich sterker, Marco de Ruiter werd gekozen, zijn tegen- 
kandidaat Albert Hoff kon zich aan de regio gaan wijden. Thea 
Kosian en Ruud van der Steeg werden respectievelijk benoemd op de 
portefeuilles Vice Voorz Organisatie en Penningmeester.

De resolutie 'Radio & TV bracht de gemoederen echt in be- 
roering. Halverwege de behandeling trok het LB de resolutie in 
vanwege aanname van een amendement dat te zeer tegen de oorspron- 
kelijke strekking van de resolutie inging. Latere pogingen om, op 
basis van een in de nachtelijk uren geschreven compromis, tot 
verdere standpunt bepaling op dit punt te komen mislukten. De 
resoluties 'Minderheden' en 'Informatiemaatschappij' werden vlot 
door de ALV behandeld en aangenomen. Van de resoluties over 
staatkundige vernieuwingen sneuvelde die over het referendum; 
'Kabinetsformatie' en 'Burgemeestersbenoeming' konden wel de 
goedkeuring van het congres dragen. De behandeling van de actueel 
politieke moties nam veel tijd in beslag door discussies over de 
monarchie en Zuid Afrika. De ALV oordeelde zich niet over de 
monarchie te willen uitspreken en geen van de drie voorliggende 
moties over Zuid Afrika kon de goedkeuring van de ALV in meerder- 
heid dragen. Verder werden er moties aangenomen over Kernenergie 
en de Wet Gelijke Behandeling.

Gastsprekers waren Arend Meerburg (Ministerie van Buiten
landse Zaken) en Nico Schouten (Stop de Neutronenbom), die met 
elkaar en de zaal debatteerden over de Vrede en Veiligheidspro- 
blematiek, en de heer Abu Nimah, die de Jordaanse rol in het 
Midden Oosten uit de doeken deed.

De zaterdagavond werd het hoogtepunt van het congres door

4. CONGRESSEN
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het optreden van het democnaten cabaret *Beu}c 66'. Met een bijna 
geheel voor de JD geschreven programraa zetten zij de sfeer voor 
een zeer gezellige avond met het optreden van een jazzband en 
eigen muzikale uitspattingen.
Vlerde Algemene Ledenverqaderlna

Om financiele redenen werd de duur van het vierde congres 
beperkt tot een dag. Er waren weer LB verkiezingen voor de porte- 
feuille Vice Voorz Organisatie. Judith Baljet, Hubert Vermonden 
en Steven van Schilfgaarde streden om deze plaats, Judith wist de 
strijd te winnen. Rengert Elburg werd Seer Ledenwerving en Op- 
vang, Hans van Dalen Algemeen Secretaris en Hendrik Bogers Seer 
Scholing & Vorming. De wijzigingsvoorstellen voor de Statuten en 
het Huishoudelijk Reglement werden verschoven naar een extra, in 
het begin van 1986 te houden ALV, het activiteiten programme 1986 
werd ongewijzigd vastgesteld.

Het duurde lang voordat de ALV eruit was hoe Nederland so- 
ciaal economisch ingericht moest worden. De verwarring was zelfs 
zo groot dat, door de lange duur van de discussie, de gewijzigde 
tekst van de resolutie eerst integraal voorgelezen moest worden 
voordat de vergadering wilde besluiten over de hale tekst. Door 
de lange duur van de behandeling van deze resolutie -en door een 
verhitte discussie over de (on)verenigbaarheid van het hoofd- 
redacteurschap van de DEMO en de LB functie Seer Publiciteit- 
konden een groot deel van de ARM's en de resoluties 'Radio en TV 
(een nieuwe) en 'Milieu' niet meer behandeld worden. Door de 
discussie op de derde ALV kon een nieuwe motie over Zuid Afrika 
nu vrij eenvoudig door de ALV geloodst worden. Verder werden er 
moties aangenomen over het kruisraketten verdrag, over de kinder- 
rechtspraak en werd besloten het lidmaatschap van de Europese 
beweging aan te vragen. Tijdens de lunch werd de bijeenkomst 
verluchtigd met een nieuw optreden van het democraten cabaret, 
nieuw want weer een geheel nieuw programma.

JAARVERSLAG 1985
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Door ongelukkige samenloop van omstandigheden ward deze post 
in 1985 door drie mensen bezet. Problemen zijn hier niet uit 
voortgekomen, omdat Ruud van der Steeg -de eerste van de genoemde 
drie- zijn LB lidmaatschap continueerde en zo een oogje in het 
zeil kon houden. De WO heeft als verantwoordelijke voor de con- 
taoten tussen LB en de regie's de in het verslagjaar voor het 
eerst verschijnende ORGI onder zijn hoede. Dit medium is bedoeld 
om de informatie overdracht tussen LB en de regio1s en tussen de 
regie's onderling te verbeteren en te vergemakkelijken. Aan die 
doelstelling heeft de ORGI in 1985 voldaan. De ORGI verscheen 
acht maal in een gemiddelde oplage van 70.
Regio's

De groei van het ledental heeft niet alleen geresulteerd in 
de groei van de bestaande drie regio's, maar ook geleid tot de 
oprichting van vier nieuwe.
Rijnmond op 23 maart, Utrecht op 30 maart, Noord Brabant op 30 
maart en Gelderland op 17 mei. De verschillende oprichtingsver- 
gaderingen werden kracht bijgezet door optreden van plaatselijke 
of provinciale D66 vertegenwoordigers en werden gevolgd door een 
enorme toevloed van leden. De nieuwe regiobestuurderen gingen er 
hard tegen aan en het was in deze tijd dat er in 66n week 70 
nieuwe leden bijkwamen. De nieuwe regie's gingen meteen van start 
met het instellen van maandelijkse borrels, een regioblaadje en 
het organiseren van ARV's. De bijdrage die dat leverde op het 
najaars congres was zeer groot. A1 met al een forse versterking 
van de organisatie structuur van de Jonge Democraten.
Statuten en Hulshoudeliik Realement

Omdat het LB op het najaarscongres van 1984 had toegezegd de 
Statuten en het Huishoudelijk Reglement in 1985 beter op elkaar 
af te zullen stemmen (dit op verzoek van de ALV) , werden op de 
najaars ALV van 1985 een groot aantal wijzigingsvoorstellen ter 
behandeling voorgelegd. De ALV besloot nu echter, vanwege de 
geringe hoeveelheid tijd die beschikbaar was, die wijzigingsvoor
stellen te verplaatsen naar een vroeg in 1986 te houden extra 
ALV. Derhalve bleven S en HR ongewijzigd, op een kleine wijziging 
in het boekjaar na (deze valt nu samen met het kalender jaar)

Onder de hoede van de WO valt verder nog de coordinatie van 
een groep mensen in de JD die met emancipatie bezig zijn. Middels 
publicaties in de verenigingsorganen hebben zij een begin gemaakt 
met hun werk, verder voeren zij overleg met andere pjo's over 
deze materie.

5. ORGANISATIE
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Financieel gesproken is 1985 voor de Jonge Democraten een 
goed jaar geweest. Dit is vooral te danken aan de startsubsidie 
van f.50.000,- die we van het Ministerie van W.V. & C. hebben 
ontvangen.

De voorlopige jaarrekening laat een klein tekort zien. Dit 
is veroorzaakt door het feit dat een schuld aan D66 (ontstaan uit 
de begrotingsoverschrijding van 1984) ter grootte van f.3000,- al 
in 1985 in de boeken is opgenomen. Dit terwijl er in de begroting 
van 1986 in is voorzien.

Een relatieve tegenvaller voor 1985 was de acceptgiro aotie. 
Door technische problemen was deze zodanig vertraagd dat de op- 
brengsten voor het overgrote deel aan het boekjaar 1986 zullen 
toevloeien.

De overige begrotingsposten laten geen verontrustende uit- 
komsten zien. De definitieve jaarrekening kan nog niet worden 
gepresenteerd omdat de verplichte accountantscontrole nog niet is 
afgerond. Op grond van artikel 14.2 van de Statuten vraagt het 
Landelijk Bestuur dan ook om uitstel tot de najaars ALV, alwaar 
de definitieve jaarrekening ter goedkeuring en vaststelling zal 
voorliggen.

Zodra de jaarrekening is voorzien van een handtekening door 
de accountant zullen we haar publiceren in de ORGI.

In 1985 is het grootboek van de JD herschreven zodat het 
beter aansluit bij de W.V. & C. formulieren. Een nauwkeuriger en 
frequenter financiele rapportage zal hiervan het resultaat kunnen 
zijn.

6. FINANCIeN

De kascommissie heeft in 1985 bestaan uit Peter van Eijk en 
Peter de Vries. Met deze commissie is regelmatig overleg gevoerd 
over de JD financien.

Voor 1986 is subsidie aangevraagd op grond van de PJO-Sub- 
sidieregeling. Het Ministerie heeft inmiddels de volledige subsi
die (90.450) toegezegd.
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7. POLITIEK BUREAU 
Alaemeen

De activiteiten van het politielc bureau zijn dit jaar sterk 
in omvang toegenomen. Er werden verscheidene nieuwe werkgroepen 
opgericht, en er namen meer leden aan de activiteiten deel. Er is 
echter nog onvoldoende conitnuiteite in samenstelling en werk- 
zaamheden van deze werkgroepen. Het blijkt moeilijk te zijn door- 
zettingsvermogen, inzet en kannis van zaken in een goede verhou- 
ding in de werkgroep te verenigen.

De WP heeft zich, naast de begeleiding van de werkgroepen 
bezig gehouden met de LB resoluties voor de congressen en met 
diverse externe contaoten.
Werkgroepen

In 1985 zijn twee nieuwe werkgroepen van start gegaan, mi
lieu en media. Daarnaast is als uitvloeisel van het voorjaarscon- 
gres een LB oommissie ingesteld die zich met het thema 'kabinets- 
formatie' heeft beziggehouden. Ook heeft het politiek bureau een 
themadag informatiemaatschappij van inhoud voorzien, o.a. door 
het schrijven van een nota 'Informatiemaatschappij'.
ONDERWIJS

De werkgroep heeft zich met een breed scala aan onderwerpen 
bezig gehouden. De disoussie over de middensohool resulteerde in 
een daarover handelende notitie. In de tweede helft van het jaar 
hielden zij zich bezig met de onderwerpen leerlingen statuut, het 
vak maatschappijleer en de studiefinaciering.
DEFENSIE

De werkgroep kreeg een geheel nieuwe samenstelling en be- 
sloot na een uitgebreide orientatie zich bezig te gaan houden met 
een krachtsvergelijking van de beide supermachten op grond van 
het aan weerszijden beschikbare wapenarsenaal.
SOCIAAL ECONOMIE

De werkgroep Sociaal Eoonomie heeft zich beziggehouden met 
de voorbereiding van de themadag 'Sociaal Economisch Nederland in 
2000' in oktober en schreef hiertoe o.a. een nota. Hoewel de 
emoties soms hoog opliepen, werd er hard gewerkt, zodat het uit- 
eindelijke resultaat, de nota "Sociaal Economisch Beleid, een 
aanzet tot verandering", uitstekend was.

In november en december ging de werkgroep direct weer van 
start met het schrijven van een nota over het basisinkomen.

MEDIA
Na het maken van de knipselnota "Radio en Televisie", be- 

doeld als ondersteuning van de themadag Media in april, heeft de 
werkgroep zich verder beziggehouden met de standpunt inname van 
de JD over dit onderwerp. Dit resulteerde in een concept resolu- 
tie Radio & TV die beter aan sloot bij datgene dat in de JD leeft 
over dit onderwerp dan het in mei op het congres voorliggende 
stuk.

I
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MILIEU

De werkgroep ging na de zomer van start met het schrijven 
van een concept resolutie over dit onderwerp voor de najaars ALV. 
Onder dankzegging voor de gedane moeite heeft het LB echter ge- 
meend deze resolutie niet in die vorm aan het congres voor te 
moeten leggen. Daarnaast heeft de werkgroep zich intensief gewijd 
aan de organisatie van het symposium 'Grensoverschrijdende Mi- 
lieuvervuiling" dat in maart 1986 in samenwerking met D66 geor- 
ganiseerd zou worden.
BUITENLAND

Het gehele jaar heeft de werkgroep zich beziggehouden met 
het Midden Oosten project. Hieruit moeten in 1986 voortvloeien: 
een studiereis, een resolutie, een nota en een themadag. In fe- 
bruari waren de verschillende taken voor de nota verdeeld. Over 
de verschillende onderwerpen van de betreffende werkgroepsleden 
werden in de daaropvolgende maanden referaten gehouden. Hiervoor 
werden ook een aantal gasten uitgenodigd (Israelische Ambassade, 
Arabische Liga) .

Naast dit project hield de werkgroep zich bezig met het 
buitenland beleid van de JD en de standpuntbepaling over Zuid 
Afrika.

8. SCHOLING & VORMING
De Scholing & Vorming was dit jaar een zuiver landelijke 

aangelegenheid. Er zijn twee excursies, drie themadagen, een 
kaderdag en een introductie weekend georganiseerd. Dat dit aan de 
vraag voldeed was duidelijk, maar toch heeft het LB besloten dat 
S&V voortaan ook in de regio gestimuleerd moet worden. Daartoe 
heeft zij 25% van het landelijk budget van S&V gereserveerd voor 
regionale S&V activiteiten.
Excursies

Op 3 September is een excursie gehouden naar het Binnenhof. 
De deelnemers bezochten eerst de fractievergadering van de Tweede 
Kamer fractie van D66, en na het bijwonen van de plenaire verga- 
dering brachten zij een bezoek aan de EK fractie van D66. Bij 
beide bezoeken werd gesproken over de actuele politiek.

Van 14 tot 18 oktober nam een groep van 40 JD'ers deel aan 
een excursie naar Dost en West Berlijn. De groep bracht een be
zoek aan de Oostduitse jongeren beweging de Freie Deutsche Jugend 
en aan onze Westduitse zusterorganisatie de Deutsche Jung Demo- 
kraten. Zowel in West als in Dost werden musea bezocht die in- 
zicht gaven in de verschillende opvattingen over de jongste 
duitse geschiedenis.
Themadagen

De eerste themadag dit jaar op 2 februari handelde over de 
ontwikkelingen rond het groeien van de informatiemaatschappij. 
Prof Walter Zegveld (hoogleraar technologiebeleid. Delft), Ruud 
Ketelaar (Stichting Waakzaamheid Persoonsregistratie) en Paul 
Hulst (Commissie van Toezicht Automatisohe Herkenningsdiensten) 
spraken over gevolgen voor maatschappij, technologie en privacy.

Op 13 april werd een themadag gehouden over Radio en Tele-
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visie, een forum bestaand uit Aad Kosto (PvdA), Michel Jager 
(VPRO), Meindert Leerling (RPF), Jan Morrien (VERONICA) en P. 
Hans Frankfurther (mediawerkgroep D66) discussieerde over het 
huidige omroep-bestel en haar onvolkomenheden.

Ter afsluiting van de werkzaamheden van de werkgroep Sociaal 
Economie werd een themadag georganiseerd onder het motto "Sociaal 
Economisch Nederland in 2000" waarop de werkgroep haar nota pre- 
senteerde. De heren Frans Moor (PvdA), Huub Jacobse (WD), Erwin 
Nypels (D66) en Job de Haan (Stichting Libertas) discussieerden 
onder leiding van Wim Dik (D66) over dit onderwerp.
Cursussen

De kaderdag voor regiobestuursleden valt elgenlijk onder dit 
hoofdstuk waar het ging om de les JD die de regiobestuursleden 
hier geboden werd. De voorzitter gaf een uiteenzetting over de 
organisatiestructuur van de JD en de SP gaf een uitvoerig college 
over campagne voeren. Daarnaast, was het een dag voor overleg 
tussen de RB's onderling en met het LB. De op 18 juni georgani- 
seerde dag bracht op dat punt vele nieuwe inzichten.

De eerste echte JD-cursus was het introductieweekend van 21 
en 22 September. Dit weekend stond in het teken van een nadere 
kennismaking voor nieuwe en 'oude' leden met de Jonge Democraten 
en met de landelijke politiek. Gasten waren Erwin Nypels(TK D66) 
en Suzanne Dekker(ex-TK D66), zij vertelden over de landelijke 
politiek en de plaats van D66. Op de tweede dag werd er in werk- 
groe'pjes kennis gemaakt met het internationals werk van de JD, 
met publiciteit en scholing & vorming met regie’s en met de werk- 
groepen van het politiek bureau.

Speciaal voor dit weekend werd een "Basiscursus" JD geschre- 
ven, een boekje waarin de hele JD onder de loep genomen wordt.
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Op het publicitaire vlak zijn de Xijnen van 1984 in geinten- 
siveerde vorm doorgetrokken. De Jonge Democraten waren in 1985 op 
velerlei manieren aanwezig in de verschillende media, waarbij 
wederom de nadruk lag op de regionale schrijvende pers. de be- 
langrijkste punten:

De koningshuisaffaire, de uitlatingen over Hans van Mierlo, 
het initiatief voor de verlaging van de meerderjarigheidsgrens en 
de daartaij horende invulling, Moskou (Wereld Jeugd festival), de 
themadag Radio en televisie en de oprichtingsvergaderingen van de 
verschillende regio's. Voorts 'scoorde' de JD met allerlei aar- 
dige tussendoortjes en kon zij haar standpunten of ervaringen 
kwijt in tal van interviews.

Op organisatorisch gebied is het verheugend dat thans bijna 
alle regio's een eigen publiciteitsfunctionaris gekozen hebben. 
De samenwerking met het landelijke publiciteitsgebeuren verloopt 
over het algemeen goed, maar de communicatie blijft nog te vaak 
beperkt tot LB richting RB en niet andersom: onervarenheid speelt 
hierbij vaak een rol. De RB's hebben een mailinglist ontvangen 
met onze contacten, die dit jaar sterk zijn uitgebreid.

Door wat ruimere budgettaire mogelijkheden was 1985 een 
voorbeeldig jaar wat betreft de productie van materialen. Infor- 
matief kwamen tot stand een A3 folder, een nieuwe lijn info 
A4'tjes (die in 1986 sterk zal worden uitgebreid) en het presen- 
tatie- en omslagwerk van de basiscursus en de PB-nota's. Promo- 
tioneel zagen de JD-sweaters, buttons, een nieuwe partij stick
ers, posters (algemeen en per activiteit) en dergelijke het le- 
venslicht.

Ter verbetering van de interne communicatie was 1985 het 
eerste verschijningsjaar voor het 'kader' mededelingenblad ORGI, 
dat ressorteert onder de WO en dus nader geduid zal worden in 
dit jaarverslag in het hoofdstuk "Organisatie".

In 1985 vonden diverse mailingen plaats. Ten eerste de pers- 
mailingen (naast de persberichten) voor alle congressen, ten 
tweede een mailing aan gooise en utrechtse leden in verband met 
de radio en televisie dag en een speciale mailing ter gelegenheid 
van ons minderjarigen initiatief.

Regionaal zien we uitbreiding en verbetering van de regio
nale bladen. De secretaris publiciteit verzorgde op het intro- 
ductie weekend in September een mini cursus lay-out en publici
teit en heeft voor belangstellenden knipvellen klaarliggen met 
logo1s en ander lay-out materiaal.

LEDENWERVING
1985 was natuurlijk in de eerste plaats het jaar van de 

intensieve 'Maak kennis met de Jonge Democraten' campagne, die 
tot een verdubbeling van het ledental leidde. Terugblikkend gaan 
dank en complimenten uit naar de vaak piepjonge regio's, waarbij 
met name de resultaten van onze Gelderse collegae niet onvermeld 
mogen blijven.

Een groot aantal stands door het hele land, schoolbezoeken, 
een gigantische distributie van materialen door het hele land en 
tenslotte de streetparade en bekendmaking van de uitslag (1279 
leden per 19 mei 1985) vormden voor veel actievelingen een be-
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langrijke tijdverpozing in bet voorjaar. De opgedane ervaringen 
zullen zeker voor 1986 van grote waarde blijken.

JAARVERSLAG 1985

10. DEMO
Het verenigingsblad DEMO verscheen in 1985 wederom 5 xaaal, 

met een omvang van 52 pagina's per nummer. Aan de lay- out werd 
het een en ander verbeterd en de DEMO werd 'horizontaal' gepro- 
grammeerds oplettende lezertjes zullen gemerkt hebben dat alle 
rubrieken hun vaste plaats (pagina's) in het blad hebben gekre- 
gen.

Over de kopij valt niet te klagen: de leden blijken erg 
gemotiveerde bijdragen te leveren aan de DEMO. Het drukwerk werd 
verzorgd door Space Sneldrukkerij te Amsterdam, verantwoordelijke 
voor verzendklaar maken bleef Rengert J. Elburg, medewerkers 
hieraan waren weer zeer divers (dank, dank) Jet de Bussy bleef 
het geheime wapen achter het ter poste bestellen van het blad, de 
oplage bleef stijgen, de redactie bleef tot 31 december ongewij- 
zigd met uitzondering van het wegvallen van Hein Bierman, het 
bedrag van de advertentie opbrengsten steeg drastisch en Bram van 
Uchelen bleef hoofdredaoteur en bleef de totale vormgeving voor 
zijn rekening nemen.

Aangezien de redactie zich richt op het afleveren van een zo 
goed mogelijk in de smaak vallend product en niet op vergaderen, 
vergaderde de redactie ook in 1985 slechts eenmaal, en wel op 19 
juni te Leiden.
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Het spreekt voor zich dat niet van alle, vaak incidentele en 
project gerlohte contacten een gedetailleerd overzicht kan worden 
gegeven. Hoe nuttig dergelijke contacten dan ook mogen zijn. Van 
diverse belangen organisaties hebben wij acties ondersteund, of 
aan acties deelgenomen. Soms bleef het contact beperkt tot een 
gedachtenwlssellng.
D66

Met het verkrijgen van rijkssubsidie werd onze zelfstandig- 
heid vergroot. In die zin was de verhouding met D66 veranderd. 
Daarbij was de JD, vooral in organisatorische zin, veel meer in 
staat op eigen benen te staan. Er was van onze kant minder nood- 
zaak voor contact. Het contact bleef dan ook beperkt tot dat met 
de portefeullle houders Jonge Democraten in het dagelijks bestuur 
van D66, en tot een gezamenlijk treffen van het DB D66 en het LB 
JD op 24 September 1985. Veelvuldig aandringen van onze zijde op 
intensiever contact heeft niet kunnen voorkomen dat in de loop 
van dit jaar misverstanden ontstonden. Het treffen met het DB 
heeft dat enlgszins kunnen verbeteren. Na 9 november rees het 
besef van de noodzaak van frequent contact sterk bij de D66 be- 
stuurderen. Als uitvloeisel hiervan (waarbij de positieve rol van 
het D66 Kamerlid Erwin NypeXs genoemd moet worden) is het contact 
sterk verbeterd.

De contacten met de D66 vertegenwoordigers in de Staten 
Generaal waren lets intensiever dan vorig jaar. Over zaken als 
verlaging van de meerderjarigheidsgrens en studiefinanciering is 
overleg geweest.
M5fi

De JD heeft twee vertegenwoordigers in de Algemene Verga- 
dering van M50. Dit is het hoogste en beleidsvormende orgaan. 
Frans Hasselaar, later opgevolgd door Steven van Schilfgaarde, en 
Hein Jaarsma hebben deze taak in 1985 vervuld. In September ging 
het eerste JD project van start. Dit project, geheten 'locaal 
bestuur' gaat in op de gemeentepolltlek en de relatie daarvan met 
de hogere overheden. Marcel van de Heuvel coordineert dit project 
dat naar het zich laat aanzien in mei (1986) afgerond zal worden.
Internationaal Jonaereniaar 1985

Door het slechte functioneren van de nationale werkgroep 
jongerenjaar was de animo om te participeren voor de JD gering. 
Behoudens participatie in een enkele werkgroep (en het Wereld 
Jeugdfestival in Moskou) heeft de JD dan ook verder geen initia- 
tieven op nationaal niveau ontplooid.

11. EXTERNE CONTACTEN
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Het beleid dat in het verslagjaar gevoerd is op het interna- 
tionale vlak laat zich als volgt samenvatten:
a. Samenwerking met geestverwante organisaties in het buiten- 

land, zodat men nieuwe ideeen opdoet en buitenlandse proble- 
men leert kennen.

b. In ruime zin kennis nemen van en participeren in internatio- 
' nale politiek, hierbij kunnen nieuwe visies op de eigen
nationals politiek ontwikkeld worden.

c. Zoveel mogelijk JD'ers internationals ervaring op laten 
doen.

d. Het leggen en continueren van individuele contacten.
De instrumenten die dit jaar gebruikt zijn om deze doelen te 

verwezenlijken waren:
1. briefwisselingen en telefonades
2. het bijwonen van seminars
3. maken van buitenlandse reizen
4. participeren in bijeenkomsten in Nederland van internationaal 
gerichte organisaties

De eerst genoemde activiteit is de manier waarop wlj contact 
houden met onze zusterorganisaties in het buitenland. Dat zijn in 
Groot Brittanie de NLYLen de ULS in West Duitsland de DJD en in 
Franrijk de MJRG.

In april van het verslagjaar heeft de JD een afgevaardigde, 
Frans Hasselaar, gestuurd naar een door IFLRY georganiseerd con- 
gres in West Berlijn over homosexulatiteit. Eveneens door de 
IFLRY georganiseerd was het congres "East West Relations and 
Youth Work" dat in mei in Wenen werd gehouden. Albert Hoff is 
daar voor de JD naar toegeweest en heeft daar samen met deel- 
nemers uit alle West Europese landen en de VS en Canada gedis- 
cussieerd over de vraag hoe westerse politieke jongeren organi
saties kunnen bijdragen aan de ontspanning door contact te leggen 
met jongeren organisaties in Dost Europa. In het najaar bezochten 
Albert Hoff en de IS een seminar over het Midden Oosten georgani
seerd door PIJON. Er bevond zich een vijftal Israeli's in Neder
land, deze jeugdleiders zochten aansluiting bij het CENYC, en 
bezochten in dat kader PIJON in Nederland. In oktober nam Fred 
Toetenel deel aan een seminar "Debt and Development" in 
Dordrecht, dit seminar was georganiseerd door de IFLRY en ging 
vooraf aan haar tweejaarli^ks congres. Tenslotte namen zeven 
JD'ers (Bert Boerland, Albert Hoff, Elmer Klaasen, Simon Minks, 
Marc Roza, Jos Koeleman en Ernesto Braam) deel aan een kader 
weekend in november over "Een europese identiteit binnen de 
NAVO". Deze activiteit werd georganiseerd door de YES en het JEB.

Een van de belangrijkste door PIJON georganiseerde gebeurte- 
nissen was deelname aan het Wereld Jeugd Festival (WJF) in Moskou 
deze zomer. In de Nederlandse delegatie naar het WJF zaten drie 
JD'ers (te weten Hein Jaarsma, de IS en Rente de Weerd) . In de 
verscheidene verklaringen van de nederlandse delegatie is veel 
inbreng van de JD geweest, waarbij met name moeilijkheden rezen 
met de "horizontalen". In Moskou zelf is deelgenomen aan diverse
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vergaderingen en festiviteiten. Hierbij stond voorop dat iedere 
schijn van instemming met het beleid van de Sovjet Unie vermeden 
moest worden. Dit gebeurde vooral door kritiek in Moskou, een 
bezoek aan de dissidente Irina Grivnina, een telegram vantevoren 
met kritiek over de behandeling van dissidenten, persberichten 
naderhand en andere aoties. Deelname aan het WJF was waardevol 
vanwege: de contacten met mensen uit vele landen, kennismaking 
met het leven in de Sovjet Unie en de resultaten van de inspan- 
ning voor Irina Grivnina. Kanttekeningen zijn te plaatsen bij het 
propagandistisch karakter van het WJF. In oktober ging de JD naar 
Berlijn, maar daarover meer bij Scholing & Vorming (Hoofdstuk 8). 
In november heeft Ruud van der Steeg op uitnodiging van een 
Iraakse studenten organisatie een reis gemaakt naar Bagdad. Deze 
organisatie bleek een mantel organisatie van de Iraakse regering, 
maar er is tijdens het bezoek niet ingegaan op propagandistische 
doelstellingen. Naderhand heeft de JD een persverklaring uitgege- 
ven en een gesprek met de Iraakse ambassadeur in Nederland.

In de Nederland participeerde de JD in drie PIJON werkgroep- 
en; Mondiaal Beleid (Ernesto Braam en Albert Hoff), Europees 
Jeugdbeleid (Ernesto Braam en Simon Minks) en Cost-West (Elmer 
Klaasen) . In 1985 zijn voor het eerst contacten gelegd met de 
Europese Beweging Nederland. Na gesprekken met leden van het 
dagelijks bestuur van de EBN, na de aanvaarding van een resolutie 
over de toetreding tot de EBN op het najaarscongres van de JD, na 
de toelating tot de EBN door het Hoofdbestuur van de EBN zijn de 
contacten aldus geformaliseerd. De IS zit vanaf januari 1986 
namens de JD in het Hoofdbestuur van de EBN.




